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Vážení občané,
máme tu opět překrásně vybarvený podzim a tím pádem i každoročně
očekávané vánoční svátky před sebou. No a taky jsme o rok zase starší.
Pro někoho to utíká velmi pomalu a pro někoho zase naopak velmi
rychle. Nic to ale nemění na tom, že se blíží štědrý den a konec roku.
Snažme se tedy následující hektické dny přežít pokud možno v klidu a
hlavně ve zdraví. A jak už to bývá, když nám skončí rok jeden, tak nám
začne rok další. Tak se u nás stalo, děje a zřejmě bude dít.
V září proběhly komunální volby do zastupitelstva obce. Chtěl bych
tímto nejdřív poděkovat všem, kteří se dostavili k volebním urnám a
svým hlasem dali najevo buď spokojenost nebo nespokojenost
s vedením obce. Výsledkem Vašeho hlasování je třetinová obměna za-
stupitelstva obce. Rád bych ještě poděkoval těm zastupitelům, kteří
opustili naše řady, za jejich dobrou činnost a spolupráci po celé voleb-
ní období a nově příchozím a všem staronovým zastupitelům pobla-
hopřál k jejich zvolení a popřál dostatek energie do následujících let.
Budeme ji potřebovat. Máme toho hodně před sebou. Při výkonu
funkce zastupitele je třeba ve správném okamžiku přepnout své osob-
ní myšlení do myšlení obecního a postupovat při posuzování obecních
zájmů a potřeb vlastní obce tak, aby byly zároveň přijatelné, zajímavé
a dlouhodobě výhodné i pro její občany. Vztah musí být vyrovnaný,
oboustranně výhodný, perspektivní a vzájemně se respektující. Pak má
obec slušnou šanci na další dobrý rozvoj, stejně tak jako její občané
slušnou perspektivu na dobré společenské, kulturní, sportovní a život-
ní prostředí.
Teď už ke konkrétním věcem. S novým rokem se také přibližuje reali-
zace výstavby chodníku kolem silnice II/358 ve středu obce.
V současné době se nacházíme ve fázi přípravy zadávací dokumentace
pro výběr zhotovitele, dodavatele stavby. Rádi bychom měli vítěze
výběrového řízení do konce ledna až února 2023. Předání staveniště
plánujeme cca. na 1. duben 2023 a tak i v případě požadavků
na doplňkové informace v rámci výběrového řízení máme ještě nějak-
ou časovou rezervu. Smlouva o dílo s vybraným dodavatelem je také
podmínkou pro vydání Rozhodnutí pro získání dotace od Státního
fondu dopravní infrastruktury, kde máme zatím přislíbeno 20 mil. Kč
na uvedenou stavbu. Hotovo má být do konce října 2023. Ve dnech,
kdy píši tyto řádky, je také dokončován chodník s křižovatkou a nás-
tupními ostrůvky zastávek autobusu na dolních Němčicích. Jsem rád,
že se celá akce povedla alespoň tak, jak se povedla a celá dotčená
lokalita touto stavbou dostala zcela nový charakter.
Stále čekáme na výsledek naší žádosti o dotaci na výstavbu poldru
Pudilka. Když budeme úspěšní, tak se budeme muset dost „otáčet“,
abychom to zvládli, ale snad to nějak zvládneme, ostatně jako vždy.
Tato stavba je nezbytná pro postupné zajišťování lepší ochrany obce
proti bleskovým povodním v důsledku lokálních přívalových dešťů.
Jak všichni víme, lepší to hned tak nebude  a tak nám holt nezbývá,
než se s tím nějak vyrovnat.
Letos se nám také podařila oprava místní komunikace u sportovního
areálu v Němčicích a oprava střechy márnice také v Němčicích.
Na obě akce jsme obdrželi dotace a v souladu s podmínkami o jejich
poskytnutí jsme je také řádně vyúčtovali. Stále platí to, že je obvykle
potřeba udělat daleko více než jsme schopni. Je to otázkou nejen
peněz, které se podaří „sehnat“, ale také možnostmi naší kapacity, co
jsme schopni časově a administrátorsky zvládnout.
Administrativní a další požadavky se neustále zvyšují a tím
i administrativní náročnost připravovaných a následně realizovaných

akcí, ať už si v mediích a TV říkají o zjednodušování a ulehčování to
co říkají. Mně osobně to připadá právě naopak.
Měli bychom do konce roku rozhodnout o prioritách dalšího rozvoje
obce pro následující roky a období. Je potřeba najít kompromis mezi
našimi možnostmi, potřebami a jejich naléhavostí. V úvahu připadá
nástavba na bývalé kotelně školského areálu jako výstavba potřebných
prostor pro ZŠ a MŠ Němčice, dále revitalizace OÚ, pokračování
oprav márnice brány na hřbitově v Němčicích, hledání úspor energií
v provozu obecních objektů a zařízení, příprava projektu na využití
fotovoltaiky při využití možností komunitní energetiky, příprava výs-
tavby bytovky se startovacími a sociálními byty, případně sportovní
haly apod.
Vyznat se ale v současné situaci okolo energií a jejích úspor je někdy
poměrně dost obtížné. Je třeba si stanovit reálný plán a ten postupně
realizovat. Něco v hlavě máme ale dokud nebude schválen velmi často
mediálně zmiňovaný zákon o komunitní energetice, tak se nebudeme
pouštět do „nějakých větších akcí“. Po jeho schválení už ano a mohlo
by to být dost zajímavé i pro obecní rozpočet. Nebojím se, že by nám
něco uteklo, spíše naopak. Technologický vývoj je v této oblasti neob-
vykle rychlý. Těžko předvídat další vývoj okolností s kterými se denně
setkáváme, ať už je to energetická krize, všeobecná drahota nebo válka
na východě. Jak se říká, že dobře už bylo a s tím dneškem je potřeba
se nějak vypořádat. Ale raději počítejme s tím, že levněji už moc ne-
bude. Obec je v celkem dobré ekonomické kondici a tak se nemusíme
tolik obávat realizovat některé naše projekty, které přispějí ke zlepšení
prostředí v obci a v jejím okolí. Jsou to ty projekty, které připravujeme,
realizujeme a přemýšlíme o nich. Ale jak jsem říkal, nejde všechno
hned a najednou. Do konce roku musíme ještě stihnout schválit
poplatek TKO, cenu vodného a stočného, žádost o dotace a samozře-
jmě rozpočet na rok 2023 se střednědobým rozpočtovým výhledem.
Čeká nás také každoroční Tříkrálová sbírka a tak bychom se neměli
nedat zahanbit a měli bychom přispět na potřebné činnosti a služby
více než v loni, kdy se vybralo v naší obci celkem 33.435,- Kč.
Obecní ples je datován na 20.2.2023, tak věřím, že se nám vydaří a
návštěvníci budou odcházet spokojeni. Místy je hodně znát období epi-
demie a společenského odloučení. Doufám, že zase k sobě najdeme
cestu a budeme se scházet tak jako dříve. Dle mého mínění je toho
na nás všechny v poslední době hodně, spíše čím dál více. Asi bychom
všichni uvítali nějaké to stabilnější období, kde bychom se mohli
spolehnout na nějaké ty jistoty a neděsit se dalšího rána, co zase bude
za malér nebo „masakr“ někde. No a proto je potřeba se sejít a scházet
u příležitostí, která nám život přináší, ať je to třeba obecní nebo
maškarní ples a nezapomenutelným masopustem, divadelní tancovač-
ka, člupecké pouťové odpoledne se stavěním nebo kácením máje, či
drakiáda nebo pochod na Zhoři. Je to hodně na nás, jaké ty příští dny
i roky budou, tak se zamysleme a něco pro to, pro nás, udělejme.
Jejda, ještě máme v lednu volbu prezidenta republiky. No, tak to přeji
všem šťastnou ruku, to vypadá na další zajímavý zážitek. Trochu mně
to připadá, že se z této vážené a úctyhodné záležitosti stává národní
sport, nejen pro odvážné . Třeba to tak má být a je to tak správně, co
já vím. Kde to ale mají, že prezidentem se může stát opravdu skoro
každý, to nám mohou jinde závidět. Vše ale jen v dobrém myšleno.
Přeji všem závěrem příjemné a pohodové prožití vánočních svátků,
klid, pohodu, pěkné dárky pod stromeček a také veselého Silvestra.
Mnoho zdraví a štěstí v novém roce fšem.

- Ing. Josef Racek, starosta obce Němčice



Zastupitelstvo obce Němčice schválilo:
77/2022 – program zasedání pro den 14. 9. 2022. (8,0,0)
78/2022 – Dodatek č. 1 ke Smlouvě č. OKŘ/21/71521, o poskytnutí indi-
viduální účelové investiční dotace na nový dopravní automobil pro jed-
notku sboru dobrovolných hasičů obce Němčice z rozpočtu Pardubického
kraje v rámci dotačního programu MV‑GŘ HZS ČR‑2021, dodatek
o prodloužení termínu pro předložení vyúčtování do 30. 6. 2023. (8,0,0)
79/2022 – Rozpočtové opatření č. 6/2022 obce Němčice. (8,0,0)
80/2022 – žádost o poskytnutí dotace na činnost Spolku pro zachování
místních kulturních tradic v roce 2022. Dotace ve výši 10.000,- Kč,
nepodléhá vyúčtování. (8,0,0)
81/2022 – prodej p. p. č. 1706/1 a 1706/2 v k. ú obce Němčice za cenu
35,-Kč/m², tedy za celkovou cenu 16.625,-Kč. (7,0,1)
82/2022 – návrh Studie proveditelnosti CETIN na akci: FTTx–Č–Nga–
V–NGA017_Člupek_CLSVI1_OK, kde se jedná o pokládku optické sítě,
v místní části Člupek obce Němčice, k. ú. Němčice u České Třebové a
pověřuje starostu k jednání ve věci možných příloží veřejného osvětlení
a rozhlasu a úprav tras. (8,0,0)
83/2022 – podání žádosti p. Václavem Provazníkem ve věci dotace
na pomoc lidem z Ukrajiny ve společné domácnosti. (8,0,0)
84/2022 – pověření starostovi k jednání ve věci výkupu nebo směny
pozemků a k podpisu kupních nebo směnných smluv v potřebném
rozsahu v ceně 35,-Kč/ m² pro výstavbu poldru Lipovec. (8,0,0)
85/2022 – odměny výborům obce v následujícím rozdělení - kontrolní
výbor 2.000,-Kč, finanční výbor 2.000,-Kč, výbor majetkový a rozvoje
obce 5.000,-Kč, sociální výbor 2.000,-Kč (5,0,3)
86/2022 – program zasedání pro den 21. 9. 2022. (7,0,0)
87/2022 – na základě výsledku výběrového řízení zadání zakázky
na zpracování a organizaci výběrového řízení na zhotovitele stavby:
„Chodník Němčice II/358“ společnosti M–Projekt CZ s.r.o. v ceně díla
59.290,- Kč včetně DPH. (6,0,1)
88/2022 – pověření pro starostu obce Němčice k zajištění zpracovatele a
organizátora výběrového řízení na výběr zhotovitele stavby: „Chodník
Němčice II/358“ dle výsledku výběrového řízení na základě výzvy ze dne
5. 9. 2022 nebo v případě požadavku SÚS Pardubického Kraje pomocí
Smlouvy o společném zadávání mezi obcí Němčice a SÚS Pardubického
Kraje. (6,0,1)
89/2022 – vzdání se předkupního práva na objekt stodoly na st. p. č. 235
v obci Němčice, k. ú. Němčice u České Třebové. (6,0,1)
90/2022 – předložený návrh programu ustavujícího zasedání. (9,0,0)
91/2022 – za členy mandátové, volební a návrhové komise p. Ing. Olgu
Miklovou, p. Josefa Karlíka a p. Vítězslava Stránského. (8,0,1)
92/2022 – jednoho uvolněného starostu, jednoho neuvolněného místo-
starostu, neuvolněné předsedy pracovních výborů, způsob hlasování
o volbě starosty, místostarosty a předsedů výboru bude veřejný, zved-
nutím paže. (9,0,0)
93/2022 – na základě prohlášení volební komise p. Ing. Josefa Racka

do pozice starosty obce Němčice. (8,0,1)
94/2022 – na základě prohlášení volební komise p. Ing. Vladimíra
Pavliše do pozice místostarosty obce Němčice. (8,0,1)
95/2022 – na základě prohlášení a volební komise p. Josefa Karlíka
do pozice předsedy kontrolního výboru. (8,0,1)
96/2022 – na základě prohlášení volební komise p. Ing. Olgu Miklovou
do pozice předsedkyně finančního výboru, (8,0,1)
97/2022 – text zápisu ustavujícího zasedání,(9,0,0)
98/2022 – program zasedání pro den 23. 11. 2022. (9,0,0)
99/2022 – doplnění členů Kontrolního výboru na návrh předsedy
p. Josefa Karlíka o p. Jiřího Sainera a p. Václava Štarmana. (8,0,1)
100/2022 – doplnění členů Finančního výboru na návrh předsedkyně
p. Ing. Olgy Miklové o p. Martinu Pavlišovou a p. Františka Kladivu. (7,1,1)
101/2022 – Výbor majetkový a rozvoje obce ve složení: předseda Stanislav
Tkadleček a členové Ing. Tomáš Mikl a Radomír Jasanský. (8,0,1)
102/2022 – Výbor sociální a kulturní ve složení: předseda Vítězslav
Stránský, členové Ladislav Jilg a Věra Doležalová. (8,0,1)
103/2022 – měsíční odměny neuvolněným členům zastupitelstva ve výši
1/3 tabulkové části od 1. 11. 2022 a následné úpravy v případě valoriza-
cí odměn ve stejném poměru. (8,0,1)
104/2022 – prodloužení zahájení stavby na p.p.1236/6 v k.ú Němčice
u České Třebové do 30.6.2023 a pověřuje starostu k podpisu dodatku
ke kupní smlouvě v této věci. (8,0,1)
105/2022 – finanční příspěvek ve výši 6.000,- Kč pro Oblastní charitu
Polička. (9,0,0)
106/2022 – Zprávu o uplatňování územního plánu obce Němčice
za období 01/2019 – 09/2022 (ve složce‑Zprávy o uplatňování ÚP
Němčice). (9,0,0)
107/2022 – Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti IV‑12-
2020823/VB/6, Němčice, Zhoř, parcela 214/1 – kNN. (9,0,0)
108/2022 – Smlouvu č. Z_S24_12_8120078316 o realizaci přeložky dis-
tribučního zařízení určeného k dodávce elektrické energie dle projektové
dokumentace, firma PEN – projekty energetiky s. r. o. na stavbu:
„Němčice, parcela č. 1699/1 – kNN, č. projektu IZ‑2001907“
v předpokládané celkové ceně díla 222.790,-Kč + DPH. (9,0,0)
109/2022 – Kupní smlouvu na prodej p. p. č. 740/3 o výměře 138 m²
za prodejní cenu 35,-/m², tedy za celkovou kupní cenu ve výši 4.830,- Kč
v Němčicích, místní části Člupku, v k. ú. Němčice u České Třebové. (9,0,0)
110/2022 – podání žádosti o dotaci z POV Pardubického kraje ve výši 100.000,-
Kč za účelem opravy márnice a brány na hřbitově v Němčicích. (8,0,1)
111/2022 – Příkaz k provedení Inventur 2022. (9,0,0)
112/2022 – Rozpočtové opatření č. 7/2022 obce Němčice. (9,0,0)
113/2022 – podání žádostí prodloužení termínu na dodávku
dopravního automobilu pro SDH Němčice na GŘ HZS do 30. 6. 2023 a
na Pardubický kraj do 31. 12. 2023 v návaznosti na informaci dodavatele
zakázky vzešlého z výběrového řízení, že požadovaný automobil není
stále dodaný od jeho výrobce. (9,0,0) - hlasování – (pro-proti-zdržel se)
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Vážení spoluobčané,
dovolte mi s koncem roku krátké poohlédnutí a zamyšlení, týkající
se hlavně společenského a kulturního života v obci.
Sešel jsem se koncem roku s aktivními složkami a spolky v obci, ať
již jednotlivě, či na společném setkání v Kulturním domě. Jsem rád,
že se tak mohlo stát opět po „covidové pauze“, a že se pořádání akcí
složkami mohlo opět rozjet naplno ve větší části tohoto roku. Věřím,
že tomu tak bude i nadále v roce příštím, či letech následujících a
děkuji jim za to.
Na schůzce jsme probrali zhodnocení činnosti spolků a hlavně to, co
případně pro svoji činnost potřebují a co plánují. Výčet akcí je
bohatý a budeme se z obce snažit dát složkám a spolkům pro tuto
činnost nezbytnou podporu, ať již finanční, či materiální. Z té
oblasti materiální se to týká zejména parketu na Člupku – dodělání
sociálního zázemí a oprava střech na prodejním a sokolském stánku,
zateplení kabin na fotbalovém hřišti a dovybavení hasičského sboru,
včetně opožděného dodání nové hasičské dodávky. Povzbuzující
určitě je i práce s mládeží, kterou kromě již dlouhodobé u „sokolů“,
spustili i naši hasiči. Těší i rozběhnutí spolkové činnosti ve Zhoři,

související hlavně s vybudováním nového hřiště a zázemí.
Veškeré nahlášené spolkové akce jsou uvedeny v novém obecním
stolním kalendáři, který jsme se rozhodli vydat v této podobě jako
náhradu za předchozí kalendáře nástěnné. Vždy nám těchto nástěn-
ných kalendářů v minulých letech poměrně dost zůstalo, takže
věřím, že tato stolní forma se stane pro rok 2023 oblíbenější. Cena
170 Kč sice není taková, s jakou si koupíte stolní kalendáře např.
v papírnictví, ale uvědomme si, že se jedná o němčický originál a
nemůžeme si dovolit je tisknout v řádech stovek kusů, kde by
se potom cena z tiskárny snížila. Věřím, že těm, kdo si ho zakoupíte,
se bude líbit a dovoluji si poděkovat touto cestou Jitce Rösslerové,
neboť je autorkou drtivé většiny použitých snímků z různých částí
naší obce.
Dovoluji si tímto Vás pozvat na jubilejní XX. Obecní ples, který
se uskuteční v pátek 20. ledna od 20 hodin. Přeji Vám do nového
roku, aby se Vám v té naší obci dobře žilo a zároveň přeji samozřej-
mě hodně štěstí, zdraví, optimismu a samé dobré zprávy v osobním
i profesním životě.

Ing. Vladimír Pavliš, místostarosta obce
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Během podzimu

se narodili
Pešina Aaron Maverick Němčice
Beran Matěj Člupek
Chovanec Vojtěch Člupek
Vaňkát Antonín Němčice

oslavili svá významná životní jubilea
(pouze 60, 65, 70, 75, 80, 85, 90 a více let

Vávrová Květoslava 92 Člupek
Suchánková Eva 75 Člupek
Lorenc Josef 75 Němčice
Provazníková Stanislava 70 Člupek
Rozlívková Zdeňka 70 Zhoř
Přívratská Eva 70 Zhoř
Hájek Josef 70 Němčice
Sedláček Jaroslav 70 Zhoř
Marek Lubomír 65 Němčice
Kučera František 65 Zhoř
Rozlívková Renata 60 Němčice

jsme se rozloučili
Poul Jaroslav Němčice
Pokorný Josef Němčice
Kubištová Jaroslava Člupek
Knötigová Denisa Zhoř

Kalendář  akcíKalendář  akcí

30.12. 1630 S.L.Z.A. Šipkařský turnaj 
31.12. 1000 SZMKT Silvestrovské vážení
7.1. 900 Sokol Turnaj ve stolním tenisu - žáci
7.1. 1400 Sokol Turnaj ve stolním tenisu -dospělí
20.1. 2000 Obec XX. Obecní ples
24.2. 2000 SZMKT Maškarní ples
17.3. Šlegl Jak nezabít tetičku - premiéra 
18.3. Šlegl Jak nezabít tetičku - repríza
1.4. Šlegl 2. Ochotnická aprílová tancovačka

K u l t u r n í  d ů m  N ě m č i c e

7.1. Charita Tříkrálová sbírka
28.12. 1030 Spolek Zhoř Povánoční pochod 

7.1. Charita Tříkrálová sbírka
25.2. SZMKT Masopustní průvod

V neděli 31.12. od 1000 do 1700

se v Kulturním domě v Němčicích
koná 50. ročník

SSSS    iiii    llll    vvvv    eeee    ssss    tttt    rrrr    oooo    vvvv    ssss    kkkk    éééé    hhhh    oooo            vvvv    áááá    žžžž    eeee    nnnn    íííí
Záznamy z minulých vážení k nahlédnutí

Vážní lístky na vyžádání    
pořádá Spolek pro zachování místních kulturních tradic                      

MMMMaaaašššškkkkaaaarrrrnnnníííí     pppplllleeeessss
pátek 24.2. od 2000

Kulturní dům Němčice

Hrají Knedlo zelo s Dádou
tradiční boží předtančení

pořádá Spolek pro zachování místních kulturních tradic                      

Spolek divadelních ochotníků Šlegl, Spolek pro
zachování místních kulturních tradic, TJ Sokol, Hasiči

a Kulturně sportovní strana Člupku
Vás všechny opět po roce zvou do

Masopustního
průvodu

Maškary se sejdou v sobotu 25. února 2023 ve 1230 hodin 
na člupecké návsi, odkud se po slavnostním zahájení vydají za

doprovodu  hudby do Němčic. 
Průvod bude zakončen popravou medvěda u kulturního domu.
V sálu bude pro účastníky připraveno posezení a občerstvení.

11.3. 1400 SZMKT Němčická šťopka

XXXX XXXX ....     OOOO BBBB EEEE CCCC NNNN ÍÍÍÍ     PPPP LLLL EEEE SSSS
PÁTEK 20. LEDNA VE 2000

SÁL KULTURNÍHO DOMU V NĚMČICÍCH

hraje  Antree  Týniště nad Orlicí
Bohatá tombola, plesové menu, předtančení.

Vstupné 100 Kč,  předprodej vstupenek 6.1.2023 v KD Němčice

31.12. 2000 KSSČ Loučení se starým rokem (ohňostroj, čočkovka, ...)
7.1. Charita Tříkrálová sbírka 
25.2. 1230 SZMKT Masopustní průvod do Němčic

Č l u p e k

Z h o ř

H a s i č s k á  z b r o j n i c e

N ě m č i c e

Zlatému Pásku je dvacet!Zlatému Pásku je dvacet!
Vážení čtenáři,
dnešním číslem se uzavírá dvacetiletá historie našeho
obecního zpravodaje. Chci touto cestou poděkovat

všem pravidelným spolupracovníkům i občasným přispěvatelům za
jejich čas a ochotu spoluvytvářet tento časopis. 

Díky a vydržte i do budoucna. 



Náš spolek chce poděkovat všem svým členům i
nečlenům, za dobrou práci za uplynulý rok. Přejeme
všem občanům šťastné a veselé Vánoce a do Nového
roku hodně zdraví, štěstí, spoustu radostí a málo
starostí.

Dále bychom Vás rádi pozvali na povánoční pochod, který se
koná dne 28.12. Sraz je na víceúčelovém hřišti od 10.30. do
11.00.
Půjdeme jako minulý rok do Kozlova. V hospůdce u Sitařů
bude možnost občerstvení nebo si  opéct vlastní párek. Buřty
tedy s sebou. 

- Spolek Zhoř z.s.

SSSS pppp oooo llll eeee kkkk     ZZZZ hhhh oooo řřřř

V PŘÍPADĚ ZÁJMU O PRONÁJEM HŘIŠTĚ NEBO SPOLEČENSKÉ MÍSTNOSTI 
JE MOŽNÁ REGISTRACE NA STRÁNKÁCH OBCE NEBO KONTAKTUJTE SPRÁVCE

Jiří Sršeň: 776 655 640 / Petr Mikl: 603 441 367 / Petra Kočí: 705 221 685 / mail: spolekzhorzs@seznam.cz

Vánoční strom ze Zhoře
Vyrostla štíhlá jedlička tam mezi modříny, zelená byla celičká od jara do zimy….
Jistě si vybavíte, z které pohádky jsou slova v úvodu mého příspěvku. Chci se totiž s
Vámi podělit o zajímavý zážitek. V sobotu 19.11.2022 hned po ránu jsme společně se
sousedy a přáteli ve Zhoři pozorovali , jak se připravuje Vánoční strom. To lidé zasadí
malou jedličku u svého domu a trvá to asi tak 42 let, než strom vyroste do krásy stromu
Vánočního. Když už je strom tak veliký, že jeho větve z jedné strany hladí dráty ele-
ktrického vedení a z druhé strany objímají střechu obytného domu, přijede obří jeřáb a
začne napínavé představení. A tak jsme tedy pozorovali, jak se strom pevně uváže, pak
se motorová pila zakousne do silného kmene, naposledy pohladí dráty i štít domu a
pomaličku se zvedá k modré obloze, aby se položil a objemný vůz. Po důkladném
ukotvení pak začne cesta do České Třebové. Tak jestli Vás kroky zavedou na Staré
náměstí, můžete obdivovat Vánoční strom, který vyrostl u nás ve Zhoři, je krásný.  - V.D.



Tři králové opět zazvoní u vašich dveří
Vánoce jsou tu coby dup a s nimi pomalu přijde i Tříkrálová sbírka.
Návštěvu vašich domovů plánujeme na sobotu 7. ledna 2023.
Věříme, že se vše vrátí do normálních kolejí a naši koledníci vás
navštíví opět doma, jako tomu bylo loni. Nechceme vás totiž ochu-
dit o milá setkání a zvláště o přání štěstí, zdraví a požehnání do roku
2023, která koledníci do vašich domovů tradičně přináší.
V loňském roce jsme vybrali v Litomyšli, v okolních
obcích a od on-line dárců rekordní částku 742 961
Kč! Výtěžek putoval především na provoz Domácí
hospicové péče na Litomyšlsku. Letos chceme z
Tříkrálové sbírky pořídit pro naše zdravotní sestry
osobní automobil na cesty za našimi pacienty. Dále
půjde výtěžek na podporu rodin s dětmi v nepříznivé
situaci k zajištění školních a kompenzačních
pomůcek či k spolufinancování lyžařských výcviků a
letních táborů. Podpoříme z ní také naše
Dobrovolnické centrum.
Děkujeme už nyní všem, kteří se do sbírky zapojí a
přispějí na dobrou věc. Více informací o Tříkrálové
sbírce najdete na našem webu: lito-
mysl .chari ta .cz / tr ikralova-sbirka- informa-
ce/trikralova-sbirka-2023/ nebo u koordinátorky
Tříkrálové sbírky – Ing. Veroniky Peterkové (tel. 733
741 091, e-mail: dobrovolnik@lit.cz). 
Pokud vás koledníci doma nezastihnou, je možné

přispět také pomocí ONLINE koledy, mimoto bude možné přispět
pomocí dárcovské SMS, přes platební bránu či bankovní účet (více
na www.trikralovasbirka.cz).
Děti se jako i loňský rok budou moci zapojit do výroby originální
tříkrálové tašky - více informací najdete na našem webu nebo
Facebooku. Odměna pro všechny tvůrce je jistá! 

- Ing. Veronika Peterková, Farní charita Litomyšl



CCCCOOOO    SSSSEEEE    UUUUDDDDÁÁÁÁLLLLOOOO    VVVV    PPPPOOOODDDDZZZZIIIIMMMMNNNNÍÍÍÍMMMM    OOOOBBBBDDDDOOOOBBBBÍÍÍÍ    VVVVEEEE    ŠŠŠŠKKKKOOOOLLLLEEEE
Preventivní programy

V podzimním období do naší školy zavítali
odborníci z PPP Ústí nad Orlicí se dvěma pre-
ventivními programy. Pro žáky 3.ročníku si

připravili program s názvem „Můžeš, nemusíš“,
který byl zaměřený na prevenci užívání

návykových látek. Žáci 4. a 5. ročníku absolvovali
program „Stonožka,“ jehož cílem je posílení vrstevnických vztahů
mezi žáky a předcházení
vzniku šikany a agrese.

Fyzika hrou
Se školní družinou žáci
v odpoledních hodinách
navštívili Gymnázium v
České Třebové, konkrétně
byli v učebně fyziky, kde si
mohli vyzkoušet práci s
různými fyzikálními
pomůckami, vidět zajímavé
pokusy. Samozřejmě vše
bylo přiměřené věku žáků.

Jak to chodí v knihovně...
Umět si vybrat knihu, která
zaujme, možnosti výběru
knih, deskových her,
časopisů atd. - to bylo téma naší návštěvy s dětmi
z 1. třídy v knihovně v Litomyšli. Zároveň si děti
prohlédly prostory knihovny a její jednotlivá odd-
ělení, řešily obrázkový kvíz a dozvěděly se
mnoho dalších zajímavých informací o dětských
knihách, jejich hlavních postavách a prostředích,
kde se některé příběhy odehrávají. 

Den s odborníkem z praxe v 1. ročníku
1.ročník navštívil pan veterinář, který dětem
povyprávěl o tom, jak se starat o zvířecí mazlíčky.
Děti si do školy přinesly plyšová zvířátka, která
pak pod vedením pana veterináře ošetřovaly
(obvazovaly je, píchaly jim injekce…).

Den s odborníkem z praxe ve 4. a 5. ročníku
Starší žáky navštívil odborník, který se intenzivně
zabývá pravěkem. Do školy přivezl
spoustu zkamenělin, úlomky kostí
pravěkých zvířat, velice zajímavě
vyprávěl o pravěkých zvířatech, ale i o
životě našich dávných předků.

Výtvarná dílna v Městské galerii
Litomyšl
Výtvarné experimentování žáky
v loňském roce natolik zaujalo, že výt-
varnou dílnu v městské galerii navštívili
ještě jednou, opět pracovali jednou
z nejstarších fotografických technik –
KYANOTYPIÍ.

Halloween
Svátek, který se původně slavil
v anglicky mluvících zemích, je stále
populárnější i u našich dětí. Připomenuli
jsme si ho vymýšlením a psaním

strašidelných příběhů, luštěním matematických rébusů, před
školou se konala výstava dýní, v odpoledních hodinách se děti
mohly vyřádit na diskotéce se spoustou halloweenských soutěží a
halloweenských dobrot.

Projektový den na téma „Svátek Sv. Martina“
11. listopadu jsme si tradice tohoto svátku v jednotlivých třídách
připomněli formou projektové výuky. Žáci v týmech plnili různé

úkoly, téma prolínalo jednotlivými
předměty - český jazyk, matematika,
čtení a výtvarná výchova.

Beseda s panem starostou
Žáci 3. ročníku již tradičně v rámci
učiva o obci navštívili Obecní úřad
v Němčicích a besedovali s panem
starostou, který trpělivě odpovídal na
vše, co děti zajímalo, ukázal jim archiv,
místnost, kde se vítají noví občánci,
místnost, kde se konají volby.Moc mu
za jeho čas a ochotu děkujeme.

DO KONCE ROKU JEŠTĚ
PLÁNUJEME…..
Rok utekl jako voda  a 5. prosince nás
opět navštíví Mikuláš, který zhodnotí
chování dětí v předešlém roce, těm
hodným něco dobrého nadělí, od

zlobílků si vyžádá slib, že se jejich chování
v následujícím roce zlepší. A my všichni budeme
doufat, že své sliby dodrží.
16. prosince odpoledne se bude v budově školy
konat „Vánoční jarmark“, kde bude pro
návštěvníky připraveno kulturní vystoupení
žáků, pohoštění a spousta vánočních drobností
k prodeji.
Děti ze školní družiny se pojedou podívat do
České Třebové na výstavu pohádkových
kostýmů.
Poslední školní den před Vánocemi bude tradičně
patřit nadílce, zpívání koled u stromečku, ochut-
návání cukroví a vánočnímu kinu.
Přejeme všem žákům i jejich rodinám, aby pod
stromečkem našli své vysněné dárečky a užili si
ve zdraví a pohodě vánoční prázdniny.

- za ZŠ Všeználek Lydie Věnečková



Štědrý večer
Bylo, nebylo, byl jeden den a ten se
jmenoval Štědrý den. Maruška se ptá
maminky: „Kdy už bude Štědrý
večer?“ A maminka říká: „Za chvilku,
teď musíme jít udělat bramborový
salát.“  A  tak ho udělali, a pak byl
večer a Maruška šla rozbalovat dárky.
Dostala hodně dárků, například
koloběžku, kterou si přála. Tak se jí
splnilo její největší přání.

- Adrianka Stejskalová, 3. ročník

Sněhová
SNĚŽÍ, SNĚŽÍ BÍLÝ SNÍH,
POSTAVÍME SNĚHULÁKA,
PAK UPEČEM CUKROVÍ, 
NAPÍŠEME DOPIS A MŮŽEME
ZAČÍT.

- Štěpánka Beranová, 5. třída

Sníh  
u COUNTRYBALLS

Jednou v malé vesnici jménem
Evropa začalo sněžit. Na jihu
sněžilo méně, ve středu tak akorát,
ale na severu byl jen samý sníh.
Francie šla ven na sníh. Ale
Francii něco trefilo. Francie se
otočila, a byla to: Kanada! Francie
se tak smála, že upadla na sníh. A
Kanada to samé. Obě COUN-
TRYBALLS dělaly sněhové
andílky, pak se koulely, stavěly
sněhuláka a nakonec si daly horké
kakao. Večer Kanada šla zpět do
Ameriky, Rozloučila se s Francií a
šla. Francie pak měla krásné sny.

- Šimon Vytlačil, 3.ročník

Vánoce
Těším se na Vánoce, protože budeme spolu. S
mámou budeme péct cukroví a s tátou vybírat
strom. Taky se těším na zdobení stromu. Před
Vánocemi vybereme kapra. Toho pak dáme do
vany a o Vánocích sníme. Než ale sníme večeři,
dáme si lžičku hrášku. Mám ráda Vánoce, všude
jsou balicí papíry a stužky. Někdy Ježíšek při-
nese dárky i našim morčatům. Když odejdeme
do pokoje, pozorujeme, jestli nespadne kometa.
Pak sejdeme dolů a podíváme se pod stromeček.
Vánoce jsou super. Hlavně když je to v zimě,
protože můžeme bobovat a sáňkovat. O
Vánocích je vždy nejvíce práce. Z cukroví
mám nejraději perníky.

- Lucie Marková, 2. třída

ZIMA
Je zima… rukavice je k tomu třeba. 

Taky triko, mikinu…
vyzrajeme na zimu.
Pojedeme na chalupu,

pojedeme na hory,
taky zalyžovat si.

- Filip Hubinka, 4. třída

Listopadové pranostiky:
Jaký den na sv. Martina, taková bude zima. 
Martinův led bude pod vodou hned.
Martin-li se mlhami odívá, mírná zima obyčejně bývá. 
Radost Martina je husa a džbán.

Moderní koleda
Za chvilku jsou Vánoce,

přijde velká vánice,
Ježíšek přinese dárky,

zatímco já dělám kérky.
Jmenuji se Terka 

a jsem TikTokerka.
Vánoce jsou super 
a těším se na ně,
dostaneme dárky 

a budeme moc rádi 
- Kluci ze 4. třídy



Zimní
Sněží a sněží,

srnci leží,
vločky padají do závějí.

Závěje, závěje,
pomalu tají

a sněhuláci knoflíky ztrácejí.
Rampouchy tají,
padají na zem,

po zemi pes běží.
A stále sněží a sněží.

- Kristýnka Tkadlečková, 4. třída

Čertík Bertík
Šel jeden čertík, 

jmenoval se Bertík.
Díval se na hvězdy, 
viděl tam komety. 

Vánoce jsou za dveřmi,                                  
nebudeme teď zlobiti.

- Jakub Suchánek, Petr Kuchta 

Zima, zima
Zima, zima přichází, podzim zase odchází.
Postavíme sněhuláka. Pojedem na hory a
tam si trochu zalyžujeme. Také budeme jezdit do
školy. A zazvoní zvonec a školy je konec.
Poběžíme domů, sedneme si na gauč, pustíme si
pohádku a budeme chilovat. Až nastane
desátá hodina, večer, půjdeme spát. Ráno se  vzbudíme
s tím, že Štědrý den je dnes. Uteče to rychle a brzy
nastane večer. Ježíšek oknem přijde a dárky přinese.
Teprve potom nastane to pravé štěstí, až bude celá ro-
dina pohromadě a zazpívá si koledy.

- Žákyně 5. třídy

O stromečku
Byl jednou jeden stromeček. Jmenoval se Jehlička. Byl sám a byl smut-
ný. Jednou našel v lese další osamělý stromeček. A Jehlička říká:
„Budeš se mnou kamarád?“ „Ano,“ řekl druhý stromeček. „A jak se
jmenuješ?“ „Jmenuji se Amálka. Půjdeme k lesu?“ řekla Amálka.
„Ano, řekl Jehlička.“ Šli a šli a najednou viděli člověka a schovali se.
Ale ten pán je našel a rozhodl se, že si tyhle  stromečky  vezme. A tak
se stalo, Pán stromečky ozdobil a to je konec naší pohádky.

- Amálka Šimková, Berenika Tkadlečková, 3. ročník

Vánoční stromeček
Byl jednou jeden stromeček. Jmenoval se Pepa. Jednoho
dne, kdy bylo venku nádherně, stromeček najednou
spadl a za chvíli byl na korbě nákladního auta.
Samozřejmě, že se bál. A za další chvíli už byl v prode-
jně. Okolo chodili lidé, ale nikdo si ho v té době nevzal.
Nakonec si ho vzal jeden pán. A stromeček Pepa byl zas
na korbě, to už znal. Najednou byl v domě, kde pobíhaly
dvě děti a kocour. Pak popošel kousek dál a tam byla
klec se dvěma králíky a  jedním morčetem. Lidé Pepu
postavili na stojánek v obyváku. Začali nosit koule a
světýlka a ještě k tomu řetězy. Všechno najednou to na
něj dávali. Byl z toho zmatený, nevěděl, co to je. Pak,
jak ho ozdobili, se sám sobě líbil. Další den byly
Vánoce. Byl moc rád, že je v teple. Nastal večer, děti šly
ven s tatínkem. Maminka byla vevnitř, protože umývala
po večeři nádobí. Stromeček nevěděl, co se bude dít.

Najednou viděl Ježíška. Byl to ten největší
zážitek. Najednou  byly pod ním  dárky. A

všichni se radovali.
- Anička Zavřelová, Vaneska Lacková, 3. třída 

Něco málo ze světa:
Vánoce se slaví na celém světě. Zde se můžete inspirovat vánočními
jídly za oceánem nebo na odvrácené straně zeměkoule:
O Vánocích se na stolech v USA, v Peru, na Filipínách, v Austrálii i
jinde na světě objevují jedinečné tradiční lahůdky. Možná vás některé
zaujmou natolik, že je letos budete připravovat a servírovat také…

USA
Ve Spojených státech amerických žije mnoho různých národností a tak
se zde velmi často dodržují o Vánocích původní tradice – například
rodiny původem z Itálie mají mořské ryby a plody, Filipínci si dopřáva-
jí své nudle se sójovou omáčkou a zeleninou, Číňané rýži…
Současná moderní americká vánoční večeře kolem třetí hodiny
odpoledne 25. prosince a symbolem je plný stůl. Menu je velmi podob-
né tomu, které se podává v Den díkuvzdání.  Nejvíce oblíbeným typic-

kým vánočním jídlem je pečený krocan s nádivkou, bramborová kaše,
brusinková omáčka a množství dušené zeleniny. Dezert je také ame-
rický, dýňový koláč s množstvím zmrzliny a šlehačky.
Jedním ze symbolů Vánoc v USA se stal i ovocný dort, připravený z
másla, rumu a sušeného ovoce. Američané ho ale většinou sami
nepečou, spíše ho kupují v obchodech a nosí ho na návštěvy jako dárek.
Vzhledem k množství jiných jídel ho ale prý pak už skoro nikdo nejí…
Oblíbené jsou i tzv. candy canes – cukrové tyčinky s příchutí máty,
které mají tvar zahnuté hole a než se snědí, tvoří dekoraci stromků a
stolů.
Argentina
V Argentině se vánoční večeře servíruje večer na Štědrý den, její
složení je velmi podobné současné moderní vánoční večeři v USA,
jen nadívaného pečeného krocana občas vymění za vepřovou nebo



hovězí pečeni. Na vánočním stole ale v Argentině nesmí chybět slané
koláčky plněné masem. Náplně jsou velmi různé, nejvíce se ale
připravuje ze steaku, který se nakrájí na kostky a pak smíchá s
vařenými vajíčky, cibulí a kořením.
Nejvíce oblíbeným nápojem k sváteční večeři je šampaňské s kousky
čerstvého ovoce. Na Boží hod si Argentinci dopřávají ještě lahůdku v
podobě pečeného páva.
Filipíny
Filipíny byly kdysi kolonií Španělska a tak zde žije katolicky
založené obyvatelstvo, které si vánoční svátky se vším, co k nim
náleží, velmi užívá. Oslavy Vánoc zde začínají už 16. prosince první
vánoční mší a kostely jsou v obležení prodejců horké čokolády a
tradičního puto bumbong - barevné rýže, ochucené kokosem a třti-
novým cukrem, vařené a servírované v bambusu.
Hlavní oslavy Vánoc začínají na Štědrý den až po Půlnoční mši.
Servíruje se především vývar z hovězí oháňky a jako hlavní chod
šunka pečená v medu nebo sele na rožni. Nejvíce oblíbený dezert je
lepivá rýže s kokosem, burákovým máslem, cukrem a kokosovým
mlékem, která zde říkají kalamay.
Austrálie
U nás ve střední Evropě je o Vánocích poměrně chladno, ale v Austrálii
mají jeden z nejteplejších měsíců v roce. To se samozřejmě projevuje i u
vánočního menu a Štědrovečerní večeře tak má třeba podobu grilování,
nebo probíhá jako piknik na pláži. Pokud někdo slaví Vánoce tradičnějším
způsobem, pak je to při večeři s pečeným krocanem nebo medovou šun-
kou. Velmi chutný je jako dezert servírovaný dort z pečeného krému ze
šlehaných bílků, ozdobený našlehanou smetanou a čerstvým ovocem,
který má zvláštní název Pavlova.

Peru
Na začátku prosince začínají v kostelích péct panettone a ve velkých
hrncích vaří kořeněnou horkou čokoládu pro chudé, protože je to pro
Peruánce období Chocolatadas, kdy je potřeba myslet na ty méně
šťastné a bohaté.
Vánoční svátky se v Peru začínají slavit na Štědrý den o půlnoci.
Hlavním chodem je krocan, který se v některých oblastech nadívá
čerstvým ovocem. K nemu se servíruje omáčka z jablek a různé salá-
ty. Nechybí ani tradiční tamales – v páře uvařené listy z kukuřice,
které se plní mletým masem a zeleninou. Dezerty jsou většinou mar-
cipánové.

PODZIM NEJEN NA POLI
Po úspěšných žních jsme se těšili na podobné tempo podzimních prací.
Téměř celé září však propršelo, spadlo kolem 130 mm srážek, a tak jsme
o náskok vytvořený rychlou sklizní přišli, a naopak jsme měli problémy
dodržet agrotechnické lhůty.
Sklizeň siláží jsme sice zahájili 6. září, ale právě s ohledem na průběh
počasí a pomalejší dozrávání jsme siláže dokončili až 15. října. Sklidili
jsme po přepočtu 18 723 tun na spodní hranici požadované sušiny, tedy
zhruba o 2 % více, než jsme plánovali.
Třetí sečí senáží jsme sklidili 3 132 tun, s dokončením čtvrté seče jsme se
dostali téměř na plánované množství objemových krmiv. Žlaby tedy
máme plné, teď je na našich kravkách, aby nám vyhodnotily, v jaké kva-
litě jsme jim potravu připravili.
Sklizeň brambor probíhala po letech pouze v naší režii novým sklízečem
ROPA Keiler od 25. srpna do 7. října. Kvalita brambor je zatím výborná
nejen díky lepší práci nového sklízeče, ale i tomu, že jsme včas dokázali
ošetřit porosty proti plísni a zavčas desikovali. Brambory jsme nasklad-
nili do obou boxů, ten klimatizovaný by měl být zárukou udržení kvality
brambor až do další sklizně. Vyskladnění probíhá na nové třídící lince s
paletizérem s výrazně nižší potřebou lidské práce.
Za sebou také máme sklizeň a odvoz cukrové řepy z prvních 35 hektarů.
Výnosem i cukernatostí zatím vypadají výsledky slibně. Další kolo skliz-
ně by mělo nastat začátkem prosince s odvozem řepy až po novém roce.
Setí ozimů probíhalo vzhledem k podmínkám od 7. září do 13. října.
V současné době probíhá hnojení hnojem a dokončujeme aplikaci kejdy,
abychom měli připraveny jímky na zimu. Ve skluzu je orba a zimní zpra-
cování půdy. Instalujeme stanoviště pro dravce - berličky, připravujeme
tradiční ořez krajů lesa. Provedli jsme úklid skládek na Šuráňkově kopci
a dokončili komunikaci v Řetové, poskytli jsme součinnost u výsadby
dvou alejí a získali povolení na protierozní opatření v Němčicích.
Podmínky strategického plánu, podle kterého se bude zemědělství řídit v
dalším období, se nás prakticky se dotýká již nyní. Už na podzim jsme
vynechali na některých pozemcích ochranné pásy a pokračovat budeme na

jaře, zejména u kukuřice. Vše bude po novém roce výrazně kompliko-
vanější a náročnější nejen na všechny evidence, ale i na provedení a přes-
nost přímo v terénu. Bohužel ještě stále neznáme všechny detaily, nejsme
tedy ani schopni domyslet všechny následky souběhů různých kombinací.
Nejvíce se nás dotknou tři nové povinné standardy: podíl tzv. nepro-
dukčních ploch u nás bude představovat 75 hektarů orné půdy, na kterých
mohou být pouze krajinné prvky, úhory nebo ochranné pásy. Maximální
výměra jedné plodiny na erozně neohrožených a mírně ohrožených
půdách zůstává na 30 hektarech, ale na silně ohrožených půdách bude
moci být maximálně na 10 hektarech. Proti v podstatě absolutnímu
zákazu zimní orby budeme moci orat alespoň 20 % výměry, zákaz opako-
vaného pěstování jedné plodiny byl snížen ze 100 % na 40 % výměry.
Mezi další povinnosti bude patřit bilance organické hmoty, bilance
dusíku, ochranné pásy s různou šířkou a různým osivem nebo způsobem
udržování a termínem sklizně. V kombinaci s dalšími opatřeními to
vypadá, že v ČR zřejmě budeme mít nejpřísnější zemědělskou legislativu
v Evropě a tím i na celém světě.

DALŠÍ ZPRÁVY Z PODNIKU
• Všechny současné problémy začínají u cen a dostupnosti energií.
Nejvyšší dopad vidíme zejména u našich potravinářských výrob. Proto
jsme přijali soubor úsporných opatření a mimo to nakoupili zhruba polo-
vinu potřebného množství hnojiv, které musíme zaplatit letos předem.
Významnou část zvýšených nákladů na energie nám naštěstí pokrývá
prodej elektrické energie z bioplynové stanice.
• S vědomím růstu ceny půdy představenstvo s přihlédnutím k aktuální-
mu výsledku hospodaření pro tento rok schválilo výrazné navýšení
tradiční bonifikace na 25 %.
• Pracujeme na přípravě projektů 3 fotovoltaických elektráren v
lokalitách: MF Řetová, Sloupnice a budova řeznictví.
• S novým školním rokem byly opět zahájeny agroenvironmentální
kroužky. Těší nás stálý zájem, na kroužky se v Němčicích a Sloupnici při-
hlásilo celkem 30 dětí. Žáci si už prohlédli novou posklizňovou linku
bramborárny, která byla dokonce v chodu, a navštívili mléčnou farmu v
Dolní Sloupnici. V plánu je prohlídka a program v mechanizačních díl-
nách, mlékárně a mléčné farmě v Řetové, v řeznictví a také se děti podí-
vají na jarní polní práce.S novým školním rokem byly opět zahájeny
agroenvironmentální kroužky v Němčicích a Sloupnici Přihlásilo celkem
30 dětí.



Podzim v mateřské škole byl ve znamení slavností,
zážitků a pohádek. 
Na konci září začaly děti z velké třídy navštěvovat
bazén v Litomyšli. Děti jsou úžasní plaváčči a dělají
nám svými výkony velkou radost.
V listopadu školku zaplnily vydlabané dýně, které
vyrobili rodiče s dětmi a pomohli nám tak rozsvítit
zahradu a okolí školky při lampionovém průvodu,
který se nám vyvedl. Děti na jeho závěru nalezly slad-
kou odměnu a poklad plný výtvarných potřeb. 
Na Martina k nám zavítaly koně od paní Brklové, děti
na nich mohly oči nechat. Ve školce nám zavoněly
svatomartinské rohlíčky, které děti vyráběly s paní
učitelkou a po nástěnkách se procházely papírové
husy. Jen co se ozval studený podzimní vítr, začali
jsme s dětmi pouštět draky. Občas to bylo hodně napí-
navé, protože to vypadalo, že drak odletí i s dětmi a
paní učitelkou. 
První adventní neděli proběhlo představení plné písní
a her u slavnosti rozsvícení vánočního stromu. Dětem
se atmosféra moc líbila a ještě dlouho poté nám líčily,
jak strom krásně zářil a jak se jim zpívání vydařilo.
Pro tento školní rok jsme se ve školce zaměřili na
pohádky a jejich dramatizaci. Děti to moc baví. Nejen,
že si zahrají, zarecitují a zazpívají, rádi mají i
doprovodný program, kdy např. pečou koblihy,
muffiny nebo tvoří a vyrábějí. 

V adventním čase nás navštíví Mikuláš a anděl s čertíkem, moc se na ně
těšíme, protože si v tento den zahrajeme na anděly a čerty a pořádně si
zařádíme. Až opadne veselí, přichystáme se s dětmi na vánoční besídku, kte-

rou pořádáme v polovině prosince. Děti pilně trénují
písničky a básničky, aby rodiče překvapily. 
Doufáme, že se zima ozve v plné kráse a my si
budeme moci postavit sněhuláka, zakoulovat si a
zabobovat. Prozatím se zima jen ostýchavě rozhlíží,
tak držte pěsti, ať to dobře dopadne. Až nám bude
zima dlouhá, začneme pomýšlet na jarní povinnosti
na školkovské zahrádce, snad se nám bude úroda dařit
tak, jako předchozí roky.

Závěrem bych ráda za celý kolektiv mateřské školy
všem čtenářům popřála klidný advent a pohodové
vánoční svátky. Užijte si čas s rodinou, přáteli a blízký-
mi. Těšíme se, až se s dětmi i rodiči potkáme po
Vánocích v novém roce 2023. Vše nejlepší do nového
roku přejeme i Vám.

Za Mš Všeználek, M.T.
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SCHŮZUJEME, TEDY JSME
Jaksi přirozeně se nabízí úvaha, že podstatou fungování
ochotnického spolku je divadelní produkce. Tento běžný
omyl se nám, šléglistům, dařilo v posledních dvou
letech za masivní podpory okolností vyvracet.
„Dělat schůze, abychom mohli dělat schůze,“ je
replika, jež nejlépe vystihuje dění tohoto, už
takřka prošlého roku.
Vyschůzovali jsme si, že po tradičně výživném
MASOPUSTU uděláme místo plesu prachspros-
tou aprílovou zábavu. Díky Vaší zodpovědné
konzumaci i roztrsanosti byla prachsprostě pří-
jemná; čilo na parketu, v předbaří i zábaří. Nebylo
nám tak zatěžko odschůzovat si pokračování i pro rok
2023 (to bude konečně ten dobrý). Na dalších schůzích
promyslíme, jak akci dál vyšperkovat.
Předávání Oskarlů naštěstí není odvislé od výkonů na jevišti.
V září jsme se tak mohli na dvoře u Šauerů poplácat
po zádech. Divadelní cestovka PAT a VAT je oproti herecké
sekci agenturou činů a pokračovala ve svých autobusových
výpadech napříč republikou. Tentokrát bylo cílem místní
šetření, proč je cukr tak drahý. Jen přímí účastníci vědí, co
se v dobrovickém cukrovaru dělo. Cukr je teď každopádně
ještě dražší…
Tak jako schůze generují schůze, během zkoušek režisér
zjišťuje, že je třeba zkoušek. V Bóďově detektivním thrilleru
už nacvičující herectvo dosáhlo pomyslného vrcholu

možností, když konečně začalo chápat, kdo hraje koho.
Premiéra tedy byla na spadnutí. Opět ale zasáhla vyšší moc a

ansámbl si své brilantní výkony bude muset schovat
na jaro.

Jako náhradu jsme v rámci autsórsinku (to je, když
to co máte dělat vy, dělá za vás někdo jiný) poz-
vali reprezentanty z Helvíkovic, aby nám
ukázali, zač je toho loket, mají ‑li muži své dny.
Nadělali strašný binec, vypili spoustu piva a
bylo to milé. Děkujeme, že jste dorazili v takové

hojnosti! Němčice divadlu rozumí…
Vidle, osudem neustále vhazované do našich

záměrů, naši snahu nezmaří. Zkoušíme, připravu-
jeme, schůzujeme a brzy se opět v nové síle ukážeme!

Tak slibujeme.
Závěrem ještě konejšivé slovo principála a režiséra Bódi
Vytlačila, jenž na nás obvykle řve, nebo výhrůžně mlčí:
„Za krátký čas se v našich domovech rozzáří vánoční
stromky, rozvoní se cukroví a my budeme zažívat to krásné
vánoční kouzlo, které se nikdy neomrzí – jiskřičky v očích
dětí, když začnou rozbalovat dárečky od Ježíška. Dovolte mi,
abych Vám všem, za sebe i za všechny ochotníky, popřál
krásné vánoční svátky bez stresu a shonu, do roku 2023
hodně zdraví, štěstí a dobré nálady. Pojďme si ty sváteční
dny užít v kruhu svých blízkých a zapomenout alespoň
na chvilku na všechny ty starosti a problémy kolem nás.“

- V. Chochola s menším přispěním B. Vytlačila
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Konec roku je na spadnutí, dovolte mi se ještě vrátit k uplynulým
spolkovým akcím. 

V listopadu jsme uspořádali v kulturním domě tradiční
LIKÉRKOŠT. Sešlo se úctyhodných osmnáct vzorků různých
barev, chutí, vůní a konzistencí. Výsledné pořadí likérvarníků:

1. Milena Veselá 
2. Jiří Šauer 
3. František Šauer

Po likérkoštu se naše pozornost obrátila k ADVENTNÍ
VÝSTAVĚ. Opět jsme oslovili výrobce a prodejce různého
zboží – ručně vyráběné hračky, ozdoby a dekorace,
perníčky a další dobroty, svíčky, mýdla, věnečky, koření
a 26. a 27.11. jsme se sešli na sále KD se spoustou věcí
k prodeji.
Výstavu zahájily děti ze základní školy pod vedením paní
učitelky Evy s kouzelným vánočním vystoupením. Poté
se na pódiu představily vynikající hudebnice – akordeonistka
Daniela a saxofonistka Zuzana, které k nám přijely z Morašic. Jejich

vystoupení bylo opravdu nádherné. Samozřejmě nemohla chybět
"pohádka" v nastudování členů spolku, celá kompletně překládána

do znakového jazyka. Tentokrát pánové ze spolku uvedli Sněhurku
a sedm trpaslíků. Pokud jste nestihli sobotní premiéru nebo

nedělní dernieru – nezoufejte!!! Za rok bude pohádka zase,
ale jiná. Doufám, že jste si výstavu užili jako my. Děkuji
všem, kteří se na pořádání a realizaci výstavy podíleli,
hlavně Zdeně a Růže, které se postaraly o prodej a "účet-

nictví" s tím spojené. 

Letos ještě stihneme jednu akci – SILVESTROVSKÉ
VÁŽENÍ. Přes svátky se pěkně napapejte, ať si na váze neuděláte
ostudu – 31.12. od 1000 se na Vás těšíme s decimálkou.

Na začátku příštího roku
se sejdeme na tradičním
MAŠKARNÍM PLESE a
následném MASOPUSTU
ve dnech 24. a 25. 2.
Na maškarním bude určitě
spolkové předtančení, tombola,
plný bar a k tomu všemu zahra-
je výborná kapela Vepřo, kned-
lo s Dádou.
Na závěr vám přeji klidné
prožití svátků a vše nejlepší
do nového roku. 

- L.P.
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Sbor dobrovolných hasičůSbor dobrovolných hasičů
Zúčastnili jsme se 21. 10. námětového cvičení v Horní Sloupnici. 
Dále proběhla brigáda, při které jsme vyčistili odtokové žlaby za
hasičskou zbrojnicí.
11. a 12. listopadu se dva členové SDH Němčice účastnili kvali-
fikčního školení vedoucího mládeže III. stupně v Nekoři. Test i ústní
zkoušení hravě zvládli a obdrželi osvědčení a společně s ním
i odznak 50. výročí hry Plamen.
Další dva členové se účastnili školení pro obnovu kvalifikace
obsluhy motorových pil. 
Pro rok 2022 naše výjezdová jednotka neměla žádný zásah. Buďme
za to rádi .

Kolektiv mladých hasičůKolektiv mladých hasičů
ZHVB Tatenice
2. října jsme s mladými hasiči jeli na závod hasičské všestrannosti a
brannosti do Tatenic. Soutěžila zde jedna hlídka mladších, ve které
běželi: Ondra, Natálka, Péťa, Štěpán a Kuba. Dále na stanovišti
„střelba ze vzduchovky“ působila jedna naše dorostenkyně jako
rozhodčí disciplíny. 
I když bylo terén obtížnější zdolat, díky vlivu počasí z předešlých
dnů, běžci si s nadhledem poradili, a nakonec doběhli do cíle,
k mírnému naštvání, čtvrtí s časem 0:41:31. Třetí, medailové místo,
jim totiž uteklo o pouhých 50 sekund, což se rovná jednomu trestné-
mu bodu, kterých na trati nasbírali dohromady 13. To však,
v porovnání s některými dalšími družstvy, není tolik. 
I s tímto hořkým koncem děti neztratily hlavu. Atmosféra
celé akce byla přátelská, pohoštění bohaté a nálada
veselá.

Soutěž Džbánovec
Dne 5.11. jsme se zúčastnili již druhé soutěže v hasičské všestran-
nosti a brannosti v tomto roce. Tentokrát závod pořádalo SDH Dolní
Sloupnice, s nimiž spolupracovalo SDH Horní Sloupnice, České
Heřmanice a samozřejmě i Němčice. 
Do závodu jsme zapojili všechny naše mladé hasiče, a to hlavně díky

tomu, že se soutěž neřídila podle oficiálních pravidel hry Plamen.
Každé družstvo mělo místo obvyklých pěti členů pouze tři. Chtěli
jsme docílit toho, že si závod hasičské všestrannosti a brannosti zkusí
i ti nejmenší. Aby do budoucna věděli, jak to na trati chodí. Díky
tomu vzniklo i pár veselých historek. Například, kdy jeden z našich
závodníků do cíle přiběhl i s obrovskou houbou.
Nakonec naše družstva skončila na krásném 3., 4., 8. a 10. místě.
Byla to dobrá zkušenost do budoucna a děti si ji, i přes chladné
počasí, velmi užily.

Vánoční překvapení
V listopadu, na každotýdenních pátečních setkáních v hasičské zbroj-
nici děti vyráběly vánoční přáníčka. Ty pak roznášely po obci
Němčice bývalým členům hasičského sboru a děkovaly jim za jejich
dlouholetou činnost. 

Návštěva IZS
2. prosince jsme navštívili hasičskou zbrojnici v Litomyšli. Zde si

děti měly možnost prohlédnout vybavení profesionálních hasičů a
díky všetečným otázkám na velitele směny se dozvěděly mnoho
informací o práci hasičského záchranného sboru.  
Mohly si například obtěžkat nástroje, se kterými se při výjezdech
pracuje. Dále měly možnost podívat se dovnitř hasičského auta a
velkým lákadlem byla i skluzná tyč. 
Čas nás však tlačil, a i přes odpor dětí jsme se museli vrátit Avií
zpátky do Němčic. Takový výlet si musíme někdy zopakovat. 
Na závěr bychom chtěli poděkovat obci Němčice za podporu naší
činnosti. Dále taky všem sponzorům, spřáteleným spolkům a jed-
notlivcům.

♡♡ Veselé Vánoce a šťastný nový rok přeje SDH Němčice ♡♡

-Žaneta Vytlačilová
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Zdravím opět po delším čase příznivce šachové hry.
V letošní sezoně jsme se dohodli na vzájemné spolupráci a výpomo-
ci se šachovým oddílem z nedaleké Řetůvky, který hraje vyšší soutěž
KP2. Dlouhodobá spolupráce s Českou Třebovou prozatím
nepokračuje, neboť jejich družstvo postoupilo z Krajského přeboru
KP2 do Krajského přeboru KP1 a soutěžní zápasy naší soutěže a
KP1 jsou ve stejných termínech. Tak proto jsme uvítali nabídku
Řetůvky na spolupráci a mohu jen konstatovat, že je oboustranně
prospěšná. A teď již k vlastním zápasům naší Krajské soutěže JIH.
V 1. kole k nám zavítalo oblíbené družstvo ŠO Sokol Městečko
Trnávka, s kterým máme velmi dobré přátelské vztahy. To však
neplatí, jakmile zasedneme za šachovnice, kde každý hraje za svůj
oddíl, za sebe a obrazně řečeno někdy do „posledního muže a nábo-
je“. To se potvrdilo i při vlastním zápase, který nakonec skončil
remízou ale po velkém boji v poměru 2,5:2,5. Zvítězil Pail a
Vaníček, remizoval Racek, prohrál Pěkník a Kylar.
Ke 2. soutěžnímu zápasu jsme zajeli do nedalekého Lanškrouna k
zápasu s tamním TJ Lanškroun C. Zvítězili jsme 3:2, kdy vyhrál
Pěkník a Kylar, remizoval Pail a Kapoun, prohrál Novák.

Ve 3. kole jsme měli volno, neboť do KS JIH se přihlásilo, bylo
rozděleno pouze 9 družstev. 
V následujícím 4. kole jsme doma přivítali silné družstvo ŠK
Choceň. Po poměrně vyrovnaném boji jsme zvítězili opět těsně 3:2.
Vyhrál Pail a Racek, remizoval Pěkník a Šimek, prohrál Myška.
Po těchto výsledcích držíme 3. pozici se 7 body a malou ztrátou na
naše soupeře, kteří mají  zápas k dobru. Vzhledem ke skutečnosti, že
se s nimi ještě setkáme v přímém souboji, věřím, že je řádně
pozlobíme.
Závěrem přeji všem šachistům, šachovým příznivcům a samozřejmě
i všem ostatním poklidné a pohodové prožití vánočních svátků.

Hodnocení jednotlivců:
P.    Jméno                    ELO        Družstvo                       Body        %         Prům.      Rp  
1. Kašpar Jiří 1622 TJ Štefanydes Polička D 4.0/4 100.0 1105 1870
2. Smejkal Jan 1678 TJ Štefanydes Polička D 3.5/4 87.5 1564 1900
3. Švec Jiří 1522 ŠK Ústí nad Orlicí E 3.5/4 87.5 1377 1712
6. Pail Milan 1837 TJ Sokol Němčice 3.0/3 100.0 1513 2278
15. Racek Josef 1578 TJ Sokol Němčice 1.5/2 75.0   1559 1751
21. Pěkník Milan 1794 TJ Sokol Němčic 1.5/3 50.0   1714 1714
26. Vaníček Jan 1697 TJ Sokol Němčice 1.0/1 100.0 1684 2449
40. Kylar Pavel 1725 TJ Sokol Němčice 1.0/2 50.0 1213 1213
49. Šimek František 1384 TJ Sokol Němčice 0.5/1 50.0 1551 1551
60. Myška František 1623 TJ Sokol Němčice 0.0/1 0.0 1675 910
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Cvíčo s Jančou a Ivetou
V novém školním roce, je obsazenost Cvíča opravdu vysoká. Posílit
sportovního ducha dochází cca 20 dětí a průběžně nás stále přibývá,
což nás velice těší! Letošní sestava docházejících dětí je výjimečná
v tom, že máme nejvíce 3 letých dětí za dobu, co Cvíčo v kombinaci
Janča a Ivet běží. V podstatě plynule přešla skupinka Malíčků, která
povyrostla do školkového věku a
potkáváme se nyní v hodinách Cvíča,
z čehož mám opravdu radost!
Do Cvíča doprovázely děti na část hodin
i maminky, takže i nejmenší špunti
se nám hezky aklimatizovali a nyní
s námi fungují již jako samostatné jed-
notky. Z důvodu větší návštěvnosti
malých dětí s námi v hodinách cvičí
i maskot myšák Cvíčo, který děti
na Cvíču vítá.
První hodiny byly více hravou formou,
kterou se snažíme i nadále udržet, ale
díky nyní vysokému věkovému rozpětí
jsme musely zařadit i více posilovacích
cviků a cviků na podporu soustředěnosti.
Nejvíce baví opičí dráha v nejrůznějších
podobách a s různými vylepšováky jako je
třeba švédská bedna vyplněna gymnas-
tickými míči, přes kterou děti přechází –

to je velmi oblíbené, neb to s dětmi hází jako na lodi.
No, a protože je potřeba držet se v kreativním módu a neusnout
na vavřínech, chystáme se absolvovat ukázkové hodiny pro žáky
prvního stupně, kde zajisté načerpáme inspiraci, jak i v malé
tělocvičně, cvičení zpestřit.
Přejeme hezký, klidný adventní čas…kdy v našich domácnostech

převládne zejména pohoda, vůně svařáku a všich-
ni se s těmi našimi ratolestmi prostě zastavíme ….
zmírníme tempo a necháme se unést alespoň
na chvíli dětskou bezprostřední, radostí
ze světýlek, cukroví a z toho, že můžeme být
spolu…. 

- Hezký vánoční čas všem přeje Janča a Iveta



Mladší přípravka + školička
Drazí čtenáři,
letos jsme poprvé dostali za úkol napsat článek o podzimní sezóně v
mladší přípravce. Snad nám odpustíte nějakou tu chybičku, neboť
jsme v této disciplíně úplní začátečníci a slibujeme, že se s postupu-
jícími lety budeme jen zlepšovat.
Jistě si myslíte, že se s napínavými historkami jen hemžíme, ale ono
to trénování mladší přípravky je v podstatě taková mravenčí práce:
tu zavázat tkaničku, tam pofoukat bolístku, tuhle zase něco zopako-
vat, ale přes to všechno musím uznat, že nás to baví.

Trénink podzimní části jsme zahájili v pátek 2.9. v počtu 20-ti dětí a
čtyřech trénujících tatínků. Posledního tréninku se zúčastnilo 6 dětí.
Doufám že pokles trénujících dětí není způsoben naším trenérským
umem, ale zvýšenou nemocností našich svěřenců. Během podzima
přešlo několika našich svěřenců k Fandovi do starší přípravky. Jak
jsme je tak z dálky pozorovali, vůbec se zde neztratili a věříme, že
budou v týmu pevnou oporou. Celkem jsme za podzim absolvovali
14 tréninků s průměrnou docházkou 8-mi dětí a dvou trenérů, což
není vůbec špatné číslo.
Během podzima jsme se zúčastnili dvou turnajů na půdě v Čisté a v

Sebranicích, které pořádal Jirka Mokrejš z FAČR.

TJ Sokol poohlédnutí za rokem 2022
Vážení členové spolku, rodiče, fanoušci, sponzoři a příznivci naší
práce s mládeží. Dovolte mi krátké poohlédnutí za rokem 2022.
Po několika hubených letech možností v oblasti sportu
jsme se dočkali plnohodnotného roku, který byl doslova
nabitý tréninkovou činností, soutěžemi vč. dětské
olympiády a fotbalového kempu.
Příspěvky jednotlivých oddílů a zhodnocení roku nechám
na vedoucích jednotlivých oddílů. Jde o Malíčky (1-3
roky), Cvíčo (4-7 let), Míčové hry (6-10 let), Stolní tenis
(mládež/dospělí), FO školička + FO mladší přípravka, FO
starší přípravka, FO mladší a starší žáci, FO dorost, FO muži a
šachy. Ano 10 oddílů, z toho 6 jich hraje soutěže. Za těmito skvělý-
mi čísly je velké množství nezištné tréninkové práce 17 lidí, kteří
se o naši mládež pravidelně stará. Asi největší změnou v oddílech
našeho spolku bylo znovuotevření od-dílu Míčových her, kde jsme
se dlouhá léta snažili obsadit trenérský tým. To se nám od letních
prázdnin povedlo a díky dobrému načasování máme možnost využí-
vat krásné zhořské hřiště k pravidelným tréninkům. Dalším
spolkovým milníkem bylo při-hlášení FO soutěže mužů, více
detailů v samostatném článku.
K dnešnímu dni má naše členská základna 287 členů, z toho 108
dospělých a 179 členů mládeže. Stejně jako před rokem jsem si
udělal statistiku a průměrný věk naší party je 20 let! Oproti roku
2021 jsme tak navýšili členskou základnu o 41 členů a omládli jsme
o jeden rok. Při psaní toho článku si uvědomuji, že když jsme před
12 lety začínali s dětmi MŠ, tak jsem si nedokázal představit,
že nám jednou začnou padat do dospělácké přihrádky spolkové zá-
kladny, natož že s těmito dětmi budu hrát fotbal za němčické
krokodýly .
Co se týče odvedené práce, nemám ještě spočítané tréninkové a
zápasové statistky jednotlivých oddílů. Věřím tomu, že historicky
nastavená laťka kolem 2.000 hod ročně, byla letos překročena o 30-
50%. Všechna výše uvedená čísla jsou skvělá, atraktivní a dechber-
oucí. Schovává se za nimi však velké úsilí jednotlivých trenérů,
členů výborů, vedení obce, obsluhy kiosku, správy hřiště a dalších
lidí, bez kterých by se takováto nabídka sportovně společenských
aktivit v obci dělat nedala.
Nyní, v podzimním a zimním období, jsme stále aktivní. Stolní
tenis, Malíčci, Cvíčo, Míčové hry využívají prostor sálu KD,

zasedačky OÚ, tělocvičny ZŠ a fotbalisti chodí do okolních hal,
popř. se schází na hřišti. Jsem rád, že se nám s OÚ podařilo připra-
vit urbanistickou studii pro výstavbu sportovní haly, v které jsou

zahrnuty detaily nejenom samotné haly, ale řeší i potřeby
okolních staveb jako sportovního areálu, MŠ, ZŠ a okol-
ních pozemků. Tato studie je něco jako nultý krok
v dlouhé cestě k realizaci. Všichni víme, že aktuálně není
vhodná doba pro takovéto projekty, ale jsem rád, že máme
ten krok za sebou a studie je připravená v šuplíku.
Plán na příští rok asi není třeba komentovat, stejně jako
letos odehrajeme kolem stovky zápasů/turnajů okresních

soutěží, jednotlivé oddíly budou nadále pokračovat v tréninkových
aktivitách, pro širokou veřejnost plánujeme další dětskou olympiá-
du (17. června) a dvoudenní fotbalový kemp (12.-13. srpna).
Musím připomenout jednu formálně důležitou akci a tou je valná
hromada spolku, která se bude konat v sobotu 4. února 2022.
Standardní program valné hromady bude tentokrát doplněn o volbu
předsedy spolku a předsedy kontrolní komise. Věřím, že v pořádku
uplynulý rok formálně uzavřeme a zvolíme si do dalších let
spolehlivé vedení spolku, který má v okolí skvělé jméno a výsled-
ky.
Chtěl bych ještě jednou poděkovat všem příznivcům, sponzorům a
rodičům, kteří nám důvěřují. Pro nás je tato činnost velkým
závazkem udržitelnosti, která není samozřejmostí. Držte nám palce
a kdo bude mít zájem pomoci, rádi vás uvidíme v našich řadách.
Na závěr použiji slova z minulého roku, protože jsou stále aktuální:
Naše vize je pravidelně pracovat s mládeží a přispívat tak k výchově
dětí, které jsou budoucností naší obce, budou se o nás za pár let
starat a budou snad předávat svým dětem alespoň část toho, co jim
dáváme dnes MY.
Užijte příjemné Vánoční svátky, buďte sami sebou, věnujte
se dětem, myslete vlastní hlavou a zachovejte si zdravý rozum.

- Lukáš Pavliš, předseda spolku

www.sokolnemcice.webnode.cz
www.pripravka.unas.cz

… dotkněte se našich příběhů …



Starší žáci - podzim 2022
Ohledně žákovské kategorie krokodýlí farmy jsem vás informoval
již v minulém čísle. Z papírových 28 dětí nakonec k tréninkové čin-
nosti docházelo za podzim 23 hráčů. Dva přespolní skončili zřejmě
ze sociálních důvodů jejich rodiny, jeden se rozhodl jít na dráhu
boxu, jeden má vleklé zdravotní problémy a jeden mi férově napsal
„bohužel už chodit nebudu, jsem moc líný“. Proti gustu, žádný
dišputát .
Když jsme podzimní sezonu zahajovali, neměl jsem nijak vysoké
ambice na umístění v soutěži, přestože jsem věděl, že máme
poměrně velký počet hráčů, kterým se příští rok otevřou brány
dorostenecké soutěže. Příprava na tuto sezonu začala daleko dříve.
Již během prvních zimních měsíců jsme si dávali extra tréninky
navíc, hodně se zaměřuji na to, aby hráči měli co nejvíce doteků
s míčem a aby pochopili smysl a kouzlo volného prostoru na hřišti.
V posledním článku jsem krátce okomentoval první dva odehrané
zápasy s Janovem a Litomyšl/Čistá, které jsme zvládli vítězně.
Celkem jsme za podzim odehráli 10 zápasů, kde jsme se potkali
s týmy Bystré, Pomezí, Sebranice, Borová, H. Ú./Morašice, Janov,
Litomyšl/Čistá, H. Ú./Morašice. Aktuálně jsme na skvělém 1. místě
skupiny B, máme nejméně vstřelených gólů a 4bodový náskok
na pronásledovatele z Borové a Litomyšl/Čistá. Skóre 27: 10 a 25
bodů v tabulce. Nejlepší střelci našeho týmu jsou Vítek Kolář a
Matěj Pecháček (oba 9x), na třetím místě je Standa Rozvoral (6x). Je
potřeba pochválit celý tým za přístup, herní projev a tréninkové zau-
jetí. Nejméně obdržených branek je zásluha nejenom Ondry Háce,
který zarputile brání svou svatyni, ale celého týmu. Odtrénovali jsme
24 tréninků a odehráli 10 zápasů starších a 3 zápasy mladších žáků.
Nyní nás čekají poslední 4 zápasy (Bystré, Pomezí, Sebranice,
Borová). Z 8 týmů naší okresní skupiny B pak postupují 1. a 2., 3. a
4. atd proti týmům okresní soutěže A, kde odehrají ve čtveřicích
každý s každým doma/venku nadstavbu 6 zápasů. Dají se tedy
očekávat daleko vypjatější a vyrovnanější zápasy, které nás mohou
dovést až k titulu přeborníka OFS Svitavy. K tomu bude ale zapotře-
bí velká dřina, chuť a hlavně zdravíčko po dobu zimní přípravy a
celé jarní části sezony.
Nezapomínáme ani na kluky z řad mladších žáků (2011 a
2010), kteří nemají takové zápasové vytížení. Během jara
jsme odehráli jeden přátelák s Rudolticemi, na podzim
se nám podařilo sehrát dva zápasy s H. Ú./Morašice a
jeden s týmem z Bystrého, kam na jaře pojedeme odehrát
odvetu. Máme v plánu se těmto mladším klukům věnovat
samostatně a zabezpečit tak jejich herní růst nejenom

do příští sezony mladších žáků, které budeme přihlašovat samostat-
ně.
Protože máme ve FO jasná pravidla fair ‑play, nemohu se nezmínit
o jednom příběhu, který se během podzimu odehrál na našem hřišti.
Před zápasem jsem byl z jistých zdrojů upozorněn, že tento tým hraje
nečistou hru s hráčem, který by neměl do zápasu nastoupit.
Až během zápasu jsem si všiml, že na hráče jménem Filip spoluhráči
volají Andrej. S trenérem jsme si o poločasu vše neformálně vyříkali,
hráč již nenastoupil a my jsme 3: 0 vyhráli. Dodneška se ve mě mísí
pocity nepochopení, že se takovéto věci dějí v městských klubech,
které chtějí hrát krajské soutěže.
Začátkem listopadu proběhlo za krásného počasí zakončení
přípravek i žáků, kde jsme vyhodnotili docházku a řekli si pár slov
k odehrané části soutěže. Překvapením pro mě bylo, že si hráči
odsouhlasili scházet se jednou týdně k „udržovacím“ tréninkům
až do Vánoc. Scházíme se sice v deseti hráčích, přesto jsem rád,
že tato parta má zájem, což je klíčové pro další práci. Zimní přípra-
va začíná po pololetních prázdninách.
Ještě extra pochvala třem klukům, kteří během podzimu pomáhali
i v soutěži dorostu, kde se tito 14tiletí kluci pasovali s protihráči
ve věku 16-19 let. Byl to Ondra Hác, Matěj Pecháček a Vítek Kolář.
Je skvělé vidět podobné posuny hráčů od přípravek až po muže.
Věřím, že soutěž dorostu si na jaře ochutnají i další kluci žákovské
party.
Na závěr poděkování Honzovi Stránskému, který mi pomáhá

se zápasy, Láďovi Hondlovi, který přislíbil pomoc s mladšími
žáky, osazení bufetu za skvělou práci po celý rok a všem,

kdo si našli sedačku v našem pomyslném autobusu. Věřím,
že autobus jede správným směrem.
Užívejte zimní radovánky, krásné svátky bez fotbalu a
brzo zase na viděnou …

- Lukáš Pavliš

Nepředpokládám, že je Jirka pravidelným odběratelem Zlatého
pásku, ale i přesto mu tímto děkujeme za podporu mládeže. Jirko,
jen tak dál.
Oba turnaje byly určeny pro chlapce 2015, dívky 2014 a mladší.
Hraje se systémem 3+0 na 4 branky, což podporuje kombinační hru
a nedochází k situacím, že všichni tři hráči jsou namáčklí v jedné
brance a není kam dát gól. Na konci každého turnaje je každý hráč
odměněn medailí a sladkou odměnou, není zde vítěze ani
poražených. Cílem těchto turnajů není počet nasázených branek, ale
naučit se v týmu spolupracovat, přihrát si, někoho obehrát, ale
hlavně mít radost ze hry. Alespoň takto to chápeme my. Vzhledem k
velké marodce na konci sezóny jsme do Sebranic vyzkoušeli i mladší
hráče 2017 a máme velkou radost, že se nezalekli a bojovali o každý
míč jako lvi.

Rozlučku s podzimem jsme letos pojali sportovně, a to zápasem dětí
proti rodičům. Není sladší odměny než obehrát taťku nebo mamku,
nebo dokonce jim dát gól. Rodiče občas hřešili na kvalitu povrchu
hřiště, kdy míč směřující do brány z nenadání změnil svůj směr a
branku minul. Oba týmy bojovaly až do posledního hvizdu což
vyústilo v poctivou “plichtu”.
Na závěr jsme bouchli šampaňské (bohužel pro trenéry bylo dětské)
a posilnili se párkem v rohlíku.
Jarní přípravu zahájíme v pátek 6.1.2023 v tělocvičně školy.
Vzhledem ke kapacitě tělocvičny se rozdělíme na dvě skupiny:
16:00-17:00 - školička 17:00-18:00 - mladší přípravka
Podrobnosti samozřejmě pošleme v předstihu na skupinku.
Přejeme Vám pohodové svátky a těšíme se na první trénink v roce
2023 - Trénující tatínci
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První sezona mužů …
Rozhodnutí pro založení oddílu fotbalových mužů po 4leté odmlce
byl velký krok, který byl v rámci výboru FO plánován na sezonu
2025/2026. Souběh okolností, které se vyskytly však poukazoval
na rizika, která byla při dalším čekání poměrně vysoká. Již čtvrtým
rokem hrajeme soutěž dorostu na krajské a nyní na okresní úrovni.
Za tu dobu skončilo, resp. nemělo kde hrát, velké množství (10)
hráčů ročníku 2001, 2002 a 2003, které jsme vychovali. Přestože
velká část těchto kluků pokračuje ve studiu mimo domov, je to poten-
ciál, který jsme vychovali a měli bychom jim nabídnout pokračování
v podobě mužského oddílu s krokodýlem na prsou. Jako druhý důvod
pro založení byla ochota starších kluků, kteří za Němčice historicky
kopali a měli chuť těmto mladým hráčům pomoci a dohrát svou fot-
balovou kariéru na našem trávníku. Jsou to kluci, které beru za NAŠE
hráče a kteří velkou část svého fotbalového života strávili u nás.
Trenéra jsme nakonec nesehnali, přesto chuť a nadšení převyšovalo
nad nejistotou, případným kolapsem a odhlášení soutěže. Finální
ANO bylo řečeno 5. července po jednom ze stmelovacích tréninků.
Velkou devizou a podporou v zádech byl pro přihlášení fakt,
že máme v zádech zkušené dorostence, pro které start za muže je
velkou výzvou a motivací. Velký přínos má dorost i v tréninkové
přípravě, kdy je riziko, že se sejdete v 5 hráčích takřka nulové.
Na trénincích bývá obvykle 15 – 20 hráčů a konfrontací s dospělými
hráči se dorostenci mohou lépe herně i fyzicky rozvíjet.
Za podzim proběhlo 16 tréninkových jednotek, odehráli jsme
v desetičlenné skupině III. okresní třídy 13 zápasů, jeden jsme
vyhráli kontumačně a před sezonou jsme odehráli jedno přátelské
utkání se Sebranicemi. Na začátku této kapitoly jasně zaznělo,
že nemáme žádné ambice na umístění a jediný cíl a smysl tohoto
rozhodnutí je čestně dohrát soutěž se zdviženou hlavou, zapracovat
dorostence do mužského fotbalu, nastavit dobrou partu v kabině a
rozkoukat se v soutěži, na kterou nebyl nikdo z nás fyzicky
připraven. Do zápasů a tréninkové činnosti se zapojilo celkem 26
hráčů + 6 dorostenců. Z oněch 32 členů týmu mělo více jak poloviční
účast 12 hráčů, což je uspokojivé jádro naší sestavy. V celkovém
součtu jsou i někteří matadoři, kteří nám pomohli v zápasu s Vendolí,
ke kterému jsme neměli dostatek hráčů. Velká část němčických hráčů
se věnuje mládeži a není příliš reálné se věnovat tréninkově a
zápasově mládeži i dospěláckému fotbalu. Zajímavostí je, že v III.
třídě hrajeme s 5 týmy, které nemají žádnou mládež, dva týmy hrají

pouze starší žáky a pouze Čistá se Sebranicemi se stará o tři
mládežnické soutěže, stejně jako my.
Námi vytyčené cíle byly nakonec splněny a naplněny nad rámec
očekávání. Asi začnu hodnotou skvělé party, která se v kabině vytvoři-
la a bez které se kolektivní sport nedá dělat. Zapracování dorostenců
fungovalo naprosto skvěle a bez těchto kluků bychom určitě
neskončili v polovině soutěže na tak skvělém místě. Zaručeně nej-
mladší oddíl mužů III. třídy přezimuje na krásném 5. místě
z 10 týmů, s 20 body za ½ soutěže, kdy jsme 6x zvítězili, 2x remizo-
vali a 6x jsme museli přiznat porážku. Jednotlivé zápasy nebudu
popisovat. Velká část našich fanoušků chodí na naše domácí zápasy,
někteří dokonce vyjíždějí i na ty venkovní, za což jim patří velké díky.
Asi nejkrásnější forma odměny a doklad smyslu založení mužů byl
poslední venkovní zápas v Čisté, kterou trénuje němčický Pepa
Pokorný a která měla ambice se ucházet o postupové příčky spolu
s týmy Vendolí a Třebařova. Předvedeným výkonem jsme v posledním
zápase podzimu dali jasně najevo, že se s Němčicemi musí v soutěži
počítat a výhra 4: 2 na hřišti soupeře to jasně dokazuje.
Nyní si dáváme odpočinek, každý z hráčů má individuální přípravu
po okolních halách a od konce ledna začínáme se zimní přípravou.
Částečně se bude odehrávat na umělé trávě v ČT a částečně budeme
nabírat fyzickou kondici na němčickém hřišti. Do týmu máme nové
posily, které uvidíte během jarních kol rozehrané soutěže.
Děkuji všem příznivcům němčického fotbalu za přízeň, přeji pevné
zdraví, příjemné prožití svátků a brzo zase na trávníku.

- Lukáš Pavliš

Po skončení loňské sezóny ukončilo svoji činnost v týmu hned 5
hráčů a tím nám nastala otázka, jestli pokračovat nebo ne. Naštěstí
se nám povedlo v průběhu letošního léta sehnat 4 nové hráče s
kterými jsme se pustili do nové sezóny, kde se nám začátek povedl
na výbornou.   Závěrem bych chtěl pozvat příznivce šipek na
Vánoční turnaj a Všem popřát úspěšný nový rok.

za DC S.L.Z.A. J. Dubišar 

Stolní  tenisStolní  tenis
Vážení příznivci stolního tenisu,
od listopadu probíhají pravidelné tréninky na sále Kulturního
domu. Scházíme se jednou v týdnu a to ve středu nebo v pátek,
dle vytížení sálu KD.

Tréninky jsou určeny pro širokou veřejnost a časově rozděleny takto:
1630–1800 děti školního věku          1800–2030  dospělí

listopad St 2.11. St 9.11. St 16.11. St  23.11. 
prosinec Pá 2.12. Pá 9.12. Pá 16.12. Pá 23.12. Pá 30.12.
leden Pá 6.1. So 7.1. tur. St 11.1. St 25.1.
únor Pá 3.2. Pá 10.2. Pá 17.2. St 22.2.
březen Pá 3.3. St 8.3. Pá 17.3. Pá 24.3. konec sezony
Den tréninku se může - dle vytížení sálu KD – změnit. O případných
změnách budete informováni na trénincích, popřípadě na obecních
stránkách v rezervačním systému sálu KD  https://nemcice.uo.cz a na
stránkách TJ Sokol https://sokolnemcice.webnode.cz/.
Těšíme se na společná setkávání při trénincích.
Na sobotu 7.1.2023 pro vás chystáme turnaj pro neregistrované
místní hráče a jejich kamarády. V 900 se utkají děti a od 1400 dospělí.

- Ivan Škeřík
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